




VOORWOORD
Nederland is een democratie.

Democratie komt van het Griekse woord ‘demos’ en ‘kratein’.  ‘Demos’ betekent 
‘volk’, en ‘kratein’ betekent ‘heersen’. ‘Democratie’ betekent dus letterlijk dat het 

volk – wij allemaal – de baas zijn in dit land en in deze gemeente.

In Brunssum kiezen de inwoners daarvoor een gemeenteraad. 21 Mannen en 
vrouwen die besluiten nemen die ons allemaal raken. Over wonen. Over 

inkomen. Over zorg. Over veiligheid. Over groen. Over wegen en parkeren. En 
nog veel meer.

Daarbij is het natuurlijk heel belangrijk dat alle stemmen van die 28 duizend 
inwoners hier gehoord worden.

Ook de stemmen van de jongste generaties.
En dat is niet vanzelfsprekend. Je mag immers pas stemmen als je 18 bent. En 

je mag ook pas in de gemeenteraad zitten als je 18 bent.

Hoe geven we iedereen tot 18 jaar dan toch een stem?

Door de kindergemeenteraad. Een nieuw idee waarmee we in het schooljaar 
2023-2024 zijn gestart.

Met een kindergemeenteraad geven we de kinderen en jongeren van onze 
gemeente ook een stem in deze raadzaal. En tegelijkertijd leren ze hoe 

democratie in de praktijk werkt.

In het afgelopen jaar gingen 10 jongens en meisjes aan de slag met 
onderwerpen die met name onze jongste inwoners belangrijk vinden. 10 

jongens en meisjes die afgelopen september, bij verkiezingen op hun scholen, 
werden gekozen om samen één kindergemeenteraad te vormen.

Het afgelopen jaar hebben deze kindergemeenteraadsleden zich met heel veel 
onderwerpen mogen bezighouden. Ik heb dat van nabij mogen meemaken. En 

ik heb gezien hoe ze zijn gegroeid. Als mens. En als raadslid. En ik denk dat 
daarmee ook de democratie in Brunssum is gegroeid.

Ik ben ontzettend trots op deze 10 jongens en meisjes die dit mooie avontuur 
in de Nederlandse democratie aandurfden. Daarnaast ben ik trots op de Kids 
Reporters die Brunssum op de kaart hebben gezet. En bedank ik alle  andere 

kinderen voor hun fantastische bijdrage aan participatie!

Wilma van der Rijt
Burgemeester gemeente Brunssum



DE KIDS REPORTERS VAN BRUNSSUM
Vloggen, filmen, fotograferen, 
Podcast maken en interviewen. De 
Kids Reporters weten inmiddels 
wat ervoor nodig is om een goed 
verslag te maken van een 
bijeenkomst of een interview. De 
afgelopen periode zijn de Kids 
Reporters bezig geweest met de 
toekomststoel en de installatie van 
de Kindergemeenteraad. Weet je 
niet wat dat allemaal betekent? 
Check dan hun filmpjes op 
www.dekidsreporters.nl/brunssum
Hier staan alle filmpjes, vlogs en 
foto’s die zij afgelopen tijd hebben 
gemaakt. Hoe vet! De Kids 
Reporters hebben gewoon hun 
eigen site. Je kunt ook de 
QR-codes scannen!

De Sociale Kinderkaart
• Zoek uit welke belangrijke haltes er nog meer zijn voor kinderen 

in jouw gemeente.
• Vul de namen en de contactgegevens in op de stippellijntjes.
• Bezoek al deze plekken en maak daar een verslag van als een 

echte Reporter, dus film, schrijf of fotografeer!
• Zet je prachtige verslag op jullie eigen Kids Reporters Website 

zodat niet alleen jij maar alle kinderen weten waar ze moeten 
zijn!

WAAR MAAK JE ALS KIDS REPORTER VERSLAG VAN?
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Een superbelangrijke kaart voor kinderen!



Daarnaast ondersteun je als Kids Reporter de kindergemeenteraad. Je legt bijvoorbeeld verslag van 
hun gemeenteraadsvergadering en geeft hun inspiratie vanuit jullie stad. 

De gemeente Brunssum heeft als verrassing een filmpje 
gemaakt over de Kids Reporters.  In deze video wil de 
gemeente de werkwijze van de Kids Reporters laten zien en 
de Kids Reporters bedanken voor hun fantastische bijdrage 
aan kinderparticipatie in de gemeente Brunssum!! De Kids 
Reporters speelden een belangrijke rol in aanloop naar de 
kindergemeenteraad en volgden de kindergemeenteraad 
gedurende hun ambtsjaar.

De Kids Reporters maken video’s, verspreiden op deze 
manier nieuws. Nieuws over de kindergemeenteraad of 
nieuws waarbij kinderen zijn betrokken in de gemeente. 

Denk hierbij aan video’s over: de 
toekomststoel, het jeugdlintje, een 
bezoek aan de kindergemeenteraad van 
Beek, interviews afnemen en eigen 
projecten bedenken die waardevol zijn 
voor de kinderen van de gemeente 
Brunssum.



Om mee te kunnen doen aan de Kids Reporters hoef je 
natuurlijk niet alles al te kunnen. Dat leer je als je bij de 
redactie komt. Wel is het belangrijk dat je nieuwsgierig 
bent en het leuk vindt om met fotografie, schrijven, 
filmen of interviewen bezig te zijn. 

Als Kids Reporters kom je regelmatig samen om te 
bespreken waar jullie op af willen gaan. Zo’n 
bijeenkomst heet een redactievergadering. Je filmt, 
fotografeert of beschrijft de plek waar jullie op bezoek 
zijn en posten dat vervolgens op jullie eigen site. Nu 
kunnen ook alle andere kinderen van Brunssum en de 
kindergemeenteraad zien wat er allemaal binnen jullie 
gemeente gebeurt. 

Lieke   Het is heel leuk en interessant geweest.

Annelise Het was een erg leuk jaar! Ik heb er veel plezier in gehad, het was het leukst om bezig te zijn  
  met de toekomststoel. Iedereen was erbij en het staat nu elke keer in de gemeentezaal.

Eline  Het is leuk om te doen en je kunt ook vaak erop uit gaan, veel foto’s maken voor online.

Emi  Over waar we heen zijn gegaan en wie we allemaal hebben ontmoet.

Fleur  Het is supergeweldig en leert veel over techniek(met camera’s en andere apparaten   
  omgaan) en sociaal te zijn tegenover andere mensen om je heen, en je leert ook veel nieuwe  
  kinderen en andere mensen kennen.

Tren  Ik heb heel veel super leuke dingen gedaan en ik vind het echt heel jammer dat ik moet  
  stoppen. Dus als ik nog iets voor de gemeente kan doen!

ALS JE HET JAAR ALS KIDSREPORTER MAG BESCHRIJVEN
WAT ZOU JE ER DAN OVER WILLEN VERTELLEN?



Lieke   Ja, ik heb anderen kunnen laten zien hoe de   
  gemeente werkt (achter gesloten deuren/kijkje in de  
  keuken.

Annelise Ja, met name met de toekomststoel en bij het helpen  
  van de kindergemeenteraad. 

Eline  Ja, verslag van de evenementen die er in de eigen 
  gemeente zijn. Iets dat niet vaak veel aandacht krijgt op social media.

Emi  Ja, ik heb het gevoel dat we waardevol hebben kunnen zijn door al het nieuws die we de  
  gemeente gaven.

Tren  Ook ja, ik heb bijna alle filmpjes die we hebben gemaakt gefilmd.

HEB JE HET GEVOEL DAT JE WAARDEVOL HEBT KUNNEN
ZIJN VOOR JE EIGEN GEMEENTE?

Lieke  Wees niet bang voor de camera en heb vooral plezier.

Annelise Heb vooral heel veel plezier en als je gaat interviewen: goed doorvragen.

Emi  Als je een beetje zenuwachtig bent om voor de camera te praten maak je dan geen zorgen  
  dat hebben vast meerdere kinderen.

Fleur  Je hoeft niet bang te zijn, de mensen om je heen zijn heel lief!! En als je een camera krijgt, je  
  hand altijd door het touw te doen dat als je het per ongeluk uit je handen laat vallen dat hij  
  niet kapot op de grond neervalt. Jullie kunnen dit, succes!

Tren  Niet aarzelen het is super leuk en het zijn kinderen die op je lijken.

WAT ZOU JE ALS TIP
WILLEN MEEGEVEN AAN DEZE KIDSREPORTERS? 



DE

De #toekomststoel is een idee van Jan Terlouw. De #toekomststoel is een 

lege stoel die in iedere vergadering en elk overleg de toekomst 

vertegenwoordigt en ons eraan helpt herinneren om duurzaamheid mee 

te wegen in de beslissingen van vandaag



TOEKOMSTSTOEL
Op dinsdag 29 augustus 2023 werd de toekomststoel aangeboden aan de 

burgemeester. Een aantal kinderen hebben een toespraak gehouden over het 

belang van een toekomststoel in de raadzaal. 

Bekijk hier
hoe de toekomststoel
overhandigd wordt
aan de burgemeester

Bibi: Beste burgemeester,
Op 10 mei hebben wij met 19 kinderen een 
workshop over de toekomststoel gevolgd. 
De stoel kwam als een lege, kale stoel 
binnen. We mochten de stoel pimpen! We 
mochten op de stoel al onze dromen en 
ideeën over de toekomst tekenen.

Joni: Niemand zit op deze stoel. Alleen de 
toekomst staat op deze stoel. De toekomst 
zoals wij kinderen hem graag zien; met al 
onze dromen en ideeën kijken we verder 
vooruit dan alleen vandaag. Namens alle 
kinderen bieden wij u een toekomststoel 
aan. 

Stella: Als er een beslissing genomen moet 
worden, dan willen wij u vragen de 
raadsleden eraan te herinneren om even 
naar de stoel te kijken. En voor zichzelf de 
vraag te stellen…

Luna: Wij vinden het heel belangrijk dat de 
stoel een plaats krijgt in de raadzaal. Zodat 
bij iedere vergadering de stoel zichtbaar is. 
Want de leden van de gemeenteraad die 
hier zitten nemen besluiten die ook 
gevolgen hebben voor toekomstige 
generaties.

Annelise: Is dit over 5, 10, 15, 20 jaar of nog 
langer nog steeds een goed plan? Wij laten u 
nu een filmpje zien die de kidsreporters 
hebben gemaakt over de workshop van de 
toekomststoel.



Het Hebzuchtgas is een boek dat hoort bij de toekomststoel. Je kunt het ook zonder 
toekomststoel bestellen. HET HEBZUCHTGAS is een actueel sprookje over het klimaat en bevat 

een belangrijke boodschap van Jan Terlouw aan de jongere generaties. Het is een mooie 
aanvulling op KONING VAN KATOREN.

Waar gaat het boek Hebzuchtgas over? Julia, de 18-jarige kleindochter van de president van 
Tradicië, gaat stage lopen bij Solide, het bedrijf van Alphons G. Bovenwoning. Het bedrijf houdt 
zich bezig met de winning van olie, gas en kolen. Julia snapt niet dat niemand zich er zorgen 

maakt over het broeikaseffect, totdat ze ontdekt dat Bovenwoning verslaafd is aan hebzuchtgas. 
Hij kan alleen nog maar aan geld denken. Ze verzint een list om hem van zijn verslaving af te 

helpen.

Maar daar laat ze het niet bij. Ze benadert ook de kinderen van de rijke directeuren van de grote 
energiebedrijven. Om het milieu te redden, bedenken ze samen een gewaagd plan...



DE GEMEENTE BRUNSSUM WIL
IEDEREEN BEDANKEN DIE MEE
HEEFT GEHOLPEN AAN DE
TOEKOMSTSTOEL! 
Stella Dopierala
Eline Haak

Mylan Rog
Lyam rog

Bibi Wijckmans
Lieke Stevens

Joni Frohlich
Annelise Visscher

Luna Kirpenstein
   

Fleur Weppner
   
Jenna Felling
   

Chrysovalantis 
Gkougkoularas
Romy van de Wal
Dény Gielkens
Luke Auckel 
   
Emi Merenda
Lynn Slagter
   

CHECK VOOR MEER INFORMATIE

WWW.TOEKOMSTSTOEL.NL



DE WENS VAN DE
De wens van de gemeente Brunssum is 
om voor ieder schooljaar een 
kindergemeenteraad van 10 kinderen 
uit groep 7 te installeren. Eén kind per 
school! 

Het WERK van de kindergemeenteraad 
is vergaderen over ideeën van en voor 
kinderen, plannen maken, iemand 
uitnodigen om wijzer te worden. 
Vervolgens plannen indienen bij de 
gemeenteraad.

September 2023: Groep 7 kandidaatstelling en verkiezing op school.

Stap 1: De kinderen hebben allemaal een idee opgeschreven of getekend bij de vraag: 
Als ik kon toveren…dan zou ik mijn buurt of mijn gemeente mooi,
vrolijk, gezellig en vredig maken door….? 

De kinderen konden zich ook direct verkiesbaar stellen voor de kindergemeenteraad.

Stap 2: De kinderen hebben verkiezingen gehouden in de eigen klas. Ieder kind heeft een stem 
uitgebracht op een kandidaat die zich verkiesbaar had gesteld. En zo ontstond de eerste 
kindergemeenteraad van Brunssum! 

Hoe hebben we dit aangepakt
en wie hebben er meegewerkt?



GEMEENTE BRUNSSUM
Stap 3: Alle groepen 7 hebben een week lang naar de ideeën van hun eigen klas kunnen kijken en 
hebben een top 5 samengesteld. Die top 5 van ideeën is meegegeven aan de kindergemeenteraad.

veiligheid op straat

Meer kinderen naar

buiten om te spelen

Versiering in
de woonwijken

Een hangplekje
voor kinderen

Een kartbaanSkatepark
opknappen

Door prijzen te verlagen kunnen

mensen  met weinig geld toch

gezonder eten en drinken kopen

Speeltuinen met een hek

en gratis toegang.

Verdeling in twee leeftijdsgroepen:

0 – 6 jaar en 6 – 12 jaar.

ziekenhuis in Brunssum

Minder plastic op straaten in de wijk

Meer schone voetbalveldjes

met betere goals en zonder poep

Meer winkels in hetcentrum van Brunssum

voetbalveld (Johan Cruijffcourt)
 basketbal, skate-parcours

Opruimploegen die zwerfvuil
en andere troep in de gemeentebeter opruimen

Meer veilige plekken om te
kunnen spelen en waar de
speeltoestellen heel zijn

Airco op onze school, deze

moet werken zodat we bij warm

weer  ook kunnen werken

meer zwemmogelijkheden;

glijbanen, duikplank. Ook

voor kinderen met een beperking

Minder sigaretten

op straat 

Meer groen.Dus samen meergroen aanplanten.

Meer zwem
mogelijkheden 

speelgoedwinkel

Meer activiteiten in de natuur

Meer drinkwaterputten

speelplekken veiliger maken
(criminaliteit aanpakken)

Een buurtfeest zodat we elkaar beter
leren kennen, plezier maken

en even allemaal samen zijn.

Een markt voor
tweedehands spullen

 fastfood/bioscoop
Creatief dorpshuis

Gamehal

Waterpark

Minder pestgedrag

Trampoline
of pretpark



De kindergemeenteraad wordt ook ondersteund door het gemeentebestuur en ambtenaren.  Zij waren 
allemaal 2 uur aan het werk in groep 7 om de kandidaatstelling en de verkiezing te begeleiden.

Burgemeester
Wilma van der Rijt

BS Langeberg

Wethouder
Vérénice Hermans

Sint Franciscus

Wethouder
Merle Brüning

De Vlindertuin

Afdelingshoofd
Maatschappelijke ontwikkeling

Trix Huzinga
De Vlindertuin

Coach Jongerenparticipatie 
Esther van Ooijen

Sint Franciscus
BS Langeberg

Afdelingshoofd bestuurszaken
Bart Reijnders

Benjamin

Gemeenteraadslid
Angela Lust

Benjamin



Wethouder
Hugo Janssen

De Meander

Strategisch beleidsadviseur onderwijs
Simone Kerkhove

De Caleidoscoop

Wethouder
Jaimy van Dijk

De Opstap

Gemeentesecretaris
Rens Evers

Titus Brandsma

Gemeenteraadslid
Vera Braam

De Opstap

Gemeenteraadslid
Tim Theunissen

Titus Brandsma

Wijkmanager
Bob Evers

De Boemerang

Griffier
Peter Peeters
De Trampoline



Brunssum heeft een
eigen kindergemeenteraad 

EVEN
VOORSTELLEN

YOURI VAN KAN
10 JAAR � LEZEN � ZORGZAAM
BEHULPZAAM � LEERGIERIG � AIKIDO
OBS DE TRAMPOLINE

Ik zit in de kindergemeenteraad omdat ik 
het leuk en belangrijk vind om mee te 
kunnen denken over de toekomst van 
Brunssum. Ik zou meer leukere en veiligere 
plekken om te spelen willen hebben.

Meer recreatie in een zwembad en meer 
ontmoetingsplaatsen voor kinderen, 
bijvoorbeeld een jeugdcentrum.

DONNY BLOM
10 JAAR � JUDO � COMPUTERS � SPONTAAN 
KEIHARDE WERKER � VRIENDELIJK
DE OPSTAP

Ik zit in de gemeenteraad omdat het mij 
leuk leek, zodat ik mijn stem kan laten 
horen voor de medekinderen in Brunssum 
om ideeën vanuit de kinderogen te laten 
zien. En vanuit school ben ik de beste 
volgens mijn vrienden.

Ik heb een aantal onderwerpen waar ik mij 
voor wil inzetten, dat zijn:
Een Macdonalds, een bioscoop, een open 
sporthal, een speel of gamehal, een 
buitenzwembad, de skatebaan opknappen, 
een ziekenhuis in Brunssum (noodarts) en 
criminaliteit verminderen.



JACEY VD MOLEN
10 JAAR � SCOUTING �  KNUTSELEN 
ZORGZAAM � CREATIEF
BASISSCHOOL SINT FRANCISCUS

De reden dat ik bij de kindergemeenteraad 
zit is dat ik het belangrijk vind dat kinderen 
ook hun mening kwijt kunnen over wat er 
allemaal gebeurt in Brunssum. Ik hoop dat 
we met de kindergemeenteraad het in 
Brunssum leuker en veiliger kunnen maken 
voor alle kinderen.

JORDEN WIJNANTS
10 JAAR � VOETBALLEN � GAMEN.
BEHULPZAAM � VROLIJK
DE LANGEBERG

Ik kom altijd op voor andere en in de 
kindergemeenteraad kan ik de stem van 
andere kinderen laten horen en natuurlijk 
mijn eigen stem. Maar ook voor mezelf, ik 
wilde weten hoe het is om in de 
kindergemeenteraad te zitten en waar ik 
later allemaal aan moet denken, ik hoop 
hier veel van te leren. 

Ik wil de Gemeente Brunssum graag leuker maken voor alle kinderen. Hiermee bedoel ik dat 
kinderen kunnen  samenkomen om te gamen, creatief bezig te zijn, maar ook samen actief bezig 
kunnen zijn. Het is belangrijk dat er naar kinderen geluisterd wordt want wij zijn de toekomst en 
hebben best goede ideeën!

LYNN SLAGTER
10 JAAR � LEZEN � ZINGEN � DANSEN
CREATIVITEIT � LIEF � EERLIJK � ATTENT
BASISSCHOOL DE VLINDERTUIN 

Ik zit in de kindergemeenteraad omdat ik al 
had mogen helpen aan de toekomststoel 
die nu in de raadzaal staat van Brunssum 
waar ik een hele leuke ervaring mee had. 
Ook ben ik heel creatief met denken dus 
vond ik, maar ook de rest van mijn 
klasgenoten, het heel goed bij mij passen. 

Ik zit vol leuke ideeën om ons Brunssum nog leuker te maken.  Ik wil een stem zijn voor alle kinderen 
van Brunssum. En voor alle kinderen een luisterend oor bieden zodat we weten wat er speelt. En we 
samen tot beslissingen of actieplannen kunnen komen. 



KEZIAH-LYNN
NINKURU
10 JAAR � DANSEN � ZINGEN
VOETBALLEN � TURNEN
BASISSCHOOL MEANDER

Ik zit in de kindergemeenteraad omdat ik 
vind het belangrijk dat kinderen ook hun 
eigen mening mogen hebben. Ik wil graag 
voor de anderen kinderen in Brunssum hun 
wijk zo leuk en veilig maken. Zodat de 
kinderen lekker kunnen spelen.

DJAYDEN
ROBEERTS
10 JAAR � VOETBALLEN � BUITENSPELEN.
NADENKEN OVER VAN ALLES
RK BASISSCHOOL TITUS BRANDSMA

Ik zit in de kindergemeenteraad omdat ik 
Brunssum graag mooier, leuker en 
gezelliger zou willen maken voor iedereen. 
Ik gun alle kinderen in Brunssum mooie, 
leuke en sfeervolle plekken waar iedereen 
samen en met elkaar kan spelen. Plekken 
zoals een Cruyff Court, bioscoop, zwembad 
en kartbaan.   

DAVINYA BERGMANN
11 JAAR � TURNEN � KNUTSELEN � INITIATIEFRIJK
ORGANISATIETALENT � ZORGZAAM
BASISSCHOOL DE CALEIDOSCOOP

Ik zit in de kindergemeenteraad omdat ik 
Brunssum graag beter wil maken. Ik zou 
willen zorgen dat er meer te doen is voor de 
jeugd, meer spelmogelijkheden of een 
zwembad en ook meer leuke winkels in het 
centrum.



AARON
QUAEDVLIEG
10 JAAR � BASKETBALL � UKELELE � PIANO
HUMORISTISCH � CREATIEF � MEELEVEND
GEREFORMEERDE BASISSCHOOL BENJAMIN

Brunssum is al kind vriendelijk er zijn 
speeltoestellen er zijn leuke winkels maar 
het kan altijd nog iets beter want 
volwassenen kunnen wel dingen doen voor 
kinderen maar kinderen zelf kunnen beter 
weten wat goed voor de kinderen is. Ik wil 
vanuit de kindergemeenteraad nog meer 
verbeteren voor de kinderen van Brunssum.

LEERA
VONDENHOFF
11 JAAR � DANSEN � KICKBOKSEN.
ZORGZAAM � DOORZETTINGSVERMOGEN
SBO DE BOEMERANG

Ik zit in de kindergemeenteraad omdat ik 
uitgekozen ben in de klas en omdat ik het 
leuk vind om de kinderen van de gemeente 
Brunssum te helpen. Ik vind het belangrijk 
dat de mening van ons ook meegenomen 
wordt bij belangrijke beslissingen. Ik wil voor andere kinderen ervoor zorgen dat ze genoeg plek 
hebben om te spelen en dat er voldoende  aanwezig is voor kinderen zoals een speelplein, maar ook 
bijvoorbeeld een klimrek en eventueel een buitenzwembad.

Via de kindergemeenteraad kunnen alle kinderen in de gemeente meedenken en meepraten 

over alle zaken die voor kinderen belangrijk zijn. Bijvoorbeeld de aanleg van een speeltuin. 

Door kinderen vanaf het begin mee te laten denken over het ontwerp en de inrichting van een 

speeltuin, komt er een betere speeltuin tot stand.

En dat niet alleen: omdat de kinderen bij dit proces betrokken zijn geweest, begrijpen ze de 

afwegingen die gemaakt moeten worden, leren zij hoe zij een stem kunnen laten horen en 

hoe beslissingen worden genomen. Zo ervaren zij hoe de democratie werkt en hoe je via de 

democratie een positieve bijdrage levert aan je omgeving.



KINDERBURGEMEESTER & LOCOKINDERBU

Wil je contact met de (loco)kinderburgemeester?
Stuur een email naar kinderburgemeester@brunssum.nl 

Ik ben heel erg blij dat ik 
kinderburgemeester van Brunssum mag 
zijn en ik beloof alle kinderen van 
Brunssum dat ik mij voor hun ga inzetten! 
Ik woon nog niet zo heel lang in Brunssum 
en zit nu op de Caleidoscoop. Ik ben erg 
blij met mijn nieuwe school en deze stap 
in mijn leven. Ik heb veel leuke nieuwe 
vriendinnen en een super leuke meester. 
Ook Brunssum is erg leuk om te wonen, 
alleen een beetje saai voor kinderen. Ik ga 
mij inzetten dat Brunssum nog leuker 
wordt en er meer te doen is, voor alle 
kinderen uit deze mooie gemeente.

- Davinya

Wij gaan met de burgemeester
en/of wethouders mee naar
bijzondere gebeurtenissen. 

We hebben een voorzitterstaak
(met hulp) bij vergaderingen
van de kindergemeenteraad.

Wij houden
gelegenheden

Bekijk hier de
wervingsvideo voor
de kinderburgemeester



RGEMEESTER

Bekijk hier hoe Davinya
wordt onthuld als Kinderburgemeester

Wat doen de kinderburgemeester en de 
locokinderburgemeester?

Onze taak is ambassadeur zijn. Ambassadeur van 
de gemeente Brunssum en ambassadeur van alle 
kinderen uit Brunssum. Wij komen op voor hun 
belangen!

Wil je meer weten over het genootschap?
Het Genootschap van Kinderburgemeesters.nl. 

Als locokinderburgemeester mag je veel 
doen. Je mag eens per jaar naar een plek 
toegaan waar allemaal 
kinderburgemeesters zijn! Op Koningsdag 
ga je bijvoorbeeld de burgemeester of 
wethouder helpen jureren; opgepimpte 
fietsen, koningskleding en de leukste 
kleurplaten beoordelen. Dat is toch leuk? 
Ook mag je op kerstavond een toespraak 
geven en allemaal leuke dingen doen. Ook 
vind je veel vrienden door overal bij te zijn. 
Natuurlijk doe je ook allemaal leuke uitjes 
met de kindergemeenteraad! Daarmee 
raak je ook heel goed bevriend. Je mag bij 
veel dingen deelnemen en je speciaal 
voelen. Ook help je veel kinderen met een 
beperking. Een keer in de maand is er een 
vergadering in de raadzaal. Daarbij mag je 
samen met de kinderburgemeester de 
voorzitter van de bijeenkomst zijn. Je moet 
wel veel tijd hebben. Want je moet er best 
vaak bij zijn. Maar het is echt super leuk 
om locokinderburgemeester te zijn.

- Lynn

We krijgen o.a. een rol bij: Koningsdag,
Kindervakantiewerk, Dodenherdenking,
Kinjeroptoch, Vredeslicht, Kerstopening...

We gaan een volledige dag
op pad met alle kinderburgemeesters

uit Nederland.

bij sommige
een toespraak. 



Het afgelopen jaar zijn kinderburgemeester Davinya, eerste locokinderburgemeester Lynn en 
tweede locokinderburgemeester Jorden samen met de burgemeester en wethouder naar 
bijzondere gebeurtissen geweest. De taken die daarbij horen zijn bijvoorbeeld een toespraak 
houden, een opening verzorgen en jureren.

Opening hinkelpad bij peuterspeelzaal Pluk.
Davinya samen met wethouder Vérénice Hermans.

De kinjeroptoch onder begeleiding van Stadsjeugdprinses 
Bryenna I trok door de straten van Brunssum.

Donny en Davinya stonden namens de 
kindergemeenteraad op het podium samen

met wethouder Vérénice Hermans het defilé af te nemen. 

Davinya samen met de burgemeester
tijdens Dodenherdenking.

Opening Kerst in de Kerkstraat. Lynn samen
met wethouder Hugo Janssen. 



Jorden als tweede 
locokinderburgemeester 
houdt een toespraak op 

Koningsdag.

Jorden samen met wethouder 
Hugo Janssen aan het jureren op 

Koningsdag; ‘wie heeft de mooiste 
opgepimpte fiets?

Tijdens het aanbieden van het 
Vredeslicht houdt Davinya een 

toespraak.

Feestelijke opening 
Promenade Schutterspark
door burgemeester Wilma 

van der Rijt,  wethouder Hugo 
Janssen en Davinya

Lynn bezoekt samen met de 
burgemeester en wethouder 
Hugo Janssen de 104-jarige 

mevrouw Bosch-Steenbergen, 
in Emmastaete.

Lynn houdt een toespraak
tijdens Koningsdag.



HET
JEUGDLINTJE
De gemeenteraad van Brunssum 
besloot in 2022 om een jeugdlintje in 
het leven te roepen. De parel van 
Brunssum. 

Met het jeugdlintje wil de gemeente 
Brunssum waardering uitspreken voor 
jongeren tot 18 jaar die iets bijzonders 
hebben gedaan. Ze hebben bijvoorbeeld 
een topprestatie geleverd in de sport of 
muziek, of op school. Gezorgd voor zieke 
of oude mensen. Zich ingezet voor een 
goed doel. Of ze zijn op een andere 
manier opgevallen vanwege een positieve 
bijdrage aan mens of samenleving.

BURGEMEESTER
WILMA VAN DER RIJT
Ik heet u van harte welkom, hier in het gemeentehuis van 
Brunssum. We zijn hier bijeen gekomen om iets moois te vieren. 
Namelijk de bijzondere inzet en de bijzondere talenten van 
jongeren in Brunssum. Daarvoor hebben we een nieuwe 
onderscheiding in het leven geroepen. Een jeugdlintje. Wie zijn 
de jongens en meisjes die voor een jeugdlintje in aanmerking 
komen?

Ze hebben bijvoorbeeld iets heldhaftigs gedaan. Een 
topprestatie geleverd in de sport of muziek, of op school. 
Gezorgd voor zieke of oude mensen. Zich ingezet voor een goed 
doel. 

Of ze vallen op een andere manier op, vanwege een positieve 
bijdrage aan mens of samenleving. Wat ze ook gedaan hebben, 
ze zijn voor andere kinderen en jongeren een voorbeeld. Zo 
iemand noemen we een Parel van Brunssum. Want het 
jeugdlintje van de gemeente Brunssum heet 'De Parel'. En ze 
verdienen De Parel als blijk van dank en waardering. En dat niet 
alleen. 

Ze krijgen het lintje ook om ze te stimuleren in hun verdere groei 
en ontwikkeling. Om ze aan te moedigen om vooral verder te 
gaan in wat ze doen. Omdat het goed is wat ze doen.

BIJ GELEGENHEID VAN DE UITREIKING VAN DE EERSTE JEUGDLINTJES



FINN HEUTS
Het jeugdlintje gaat naar iemand die een bijzonder project heeft opgezet. Finn zat vorig schooljaar 
op het Grotiuscollege toen hij een werkstuk maakte. Een werkstuk over de vraag waarom steeds 
minder jeugd het Limburgs dialect spreekt. Het werkstuk werd in overleg met zijn leraar in het 
dialect geschreven.

Dat is al bijzonder. Maar wat ook opvallend is, is de gedegenheid van het onderzoek.

Zo sprak Finn onder meer met Esther van Loo, die via zich via het project Levende Talen Limburgs 
inzet voor de emancipatie van het Limburgs. Dat doet ze door aandacht te vragen voor het Limburgs 
in het onderwijs. Ook benaderde Finn de secretaris van de Heemkundevereniging MijnBrunssum, 
Wiel Roeselers, om meer te weten te komen over de spelling van het Brunssums dialect. Het 
werkstuk werd uiteindelijk beoordeeld met een 10. Finns leraar vond het ‘perfect’. 

En niet alleen dat, het werkstuk genereerde ook veel publiciteit.  L1 besteedde er aandacht aan, 
zowel op de radio als op de televisie. Dat gebeurde onder meer in de vorm van een interview met 
Finn. Ook was er een interview met Finn over dit onderwerp met Dagblad De Limburger. Al met al 
heeft Finn met dit werkstuk,   en vooral met de grondige en serieuze wijze waarop hij zijn onderwerp 
benaderde, het thema en vooral het belang van het Limburgs dialect op een zeer knappe wijze 
actueel gemaakt. Voor die prestatie willen we hem vandaag eren met het Jeugdlintje van de 
gemeente Brunssum. 



DEMI GEERTSEMA & LYNN BERENDS

LAREYNA ROSALIA

Beiden zijn lid van gymnastiekvereniging 
D.O.C. Daar beoefenen ze niet alleen deze 
sport, maar brengen die ook over aan jongere 
kinderen door te helpen met trainingen.

Dat doen ze met heel veel enthousiasme. 
Door hun inzet tijdens de trainingen zijn Demi 
en Lynn een grote hulp bij het lesgeven. Dat 
komt omdat ze zelfstandig oefenvormen aan 
de jeugd presenteren en aanleren. Demi en 
Lynn zijn daarmee een voorbeeld voor jong, 
maar ook voor oud. Want vrijwilliger zijn is in 
deze tijd niet vanzelfsprekend. Met hun inzet 
dragen ze een steentje bij aan de eigen 
vereniging, en daarmee aan de hele 
samenleving. Want verenigingen zijn een 
hoeksteen van onze samenleving. Voor die 
prestatie willen we hen vandaag eren met het 
Jeugdlintje van de gemeente Brunssum. 

Lareyna doet aan synchroonzwemmen bij 
Zwemsport Parkstad. Ze traint heel erg hard om de 
top te bereiken. Elke weekend gaat ze naar het 
opleidingscentrum in Hoofddorp. 

Hier traint ze op het allerhoogste niveau. Ze hoopt 
door te stromen naar de selectie.

Het kost haar ontzettend veel tijd, maar dat is het 
waard. Ze houdt ontzettend veel van haar sport. En 
ze heeft heel veel succes. Ze is dit seizoen in iedere 
wedstrijd als eerste geëindigd. Ook is ze dit seizoen 
al twee keer Nederlands Kampioen geworden! En 
ze blijft doorgaan om zichzelf constant te 
verbeteren. Voor haar prestaties willen we Lareyna 
vandaag eren met het Jeugdlintje van de 
gemeente Brunssum. 

WIE VERDIENT ER
VOLGENS JOU OOK
EEN JEUGDLINTJE?

Je weet er alles over na
het bekijken van dit filmpje!



Voor deze eerste uitreiking hebben we een 
speciale dag uitgekozen. 20 november. Dat is 
wereldwijd de Dag van de Rechten van het Kind. 
Deze dag is elk jaar op 20 november, omdat de 
Verenigde Naties op 20 november 1989 het 
Internationaal Verdrag voor de Rechten van het 
Kind aannamen. Dat is ook de reden waarom u 
hier vandaag vlaggen en banners ziet van UNICEF. 
UNICEF is de grootste kinderrechtenorganisatie 
van de wereld. De kleur van deze dag is blauw. 
Over de hele wereld kleuren gebouwen en 
fonteinen dan blauw. Dat doen we ook in 
Brunssum. Zo ook ons Lindeplein. Op die manier 
vragen we op een feestelijke manier aandacht 
voor de rechten van het kind.



LANDELIJKE DAG
VAN KINDERBURGEMEESTERS
Op zaterdag 23 maart 2024 was Harderwijk de kinderhoofdstad van Nederland. Maar liefst 80 
kinderburgemeesters en vijf burgemeesters uit het hele land kwamen naar de landelijke Dag van 
Kinderburgemeesters. 

Het thema was veilig buitenspelen, twee uur per dag. Daarin hebben de kinderen én de ouders een 
rol, vinden kinderburgemeester Saar van Polen en burgemeester Jeroen Joon van Harderwijk.



Twee uur per dag buitenspelen
Vaders, moeders, juffen, meesters, doe mee, 
stimuleer alle kinderen om buiten te gaan 
spelen! Gemeenten, raadsleden, doe mee! Zorg 
voor die uitdagende speelplekken en zorg ervoor 
dat kinderen thuis op de stoep kunnen spelen 
zonder gevaar voor het verkeer. 

Website
Op de website kinderburgemeesters.nl staan 
alle foto’s die zijn gemaakt door een 
professionele crew!

Kinderburgemeester Levi Silvijn (Leeuwarden) 
deed de oproep voor een Derde Kamer
Hij kreeg steun van veel kinderburgemeesters 
die met hem mee willen denken over het 
waarom en hoe dan. Belangrijkste motivatie van 
Levi is: voor ieder kind moet gelden “Je staat er 
nooit alleen voor!” Kinderen moeten zelf om 
hulp kunnen vragen en volwassenen moeten 
beter luisteren. 

De voorwaarde is dat alle kinderen over alles 
kunnen spreken wat belangrijk is in het leven en 
aan hun toekomst raakt. Dat er altijd een 
luisterend oor voor hen is.

‘Kind laten zijn’ 
‘Laat het kind vooral kind zijn en lekker naar buiten gaan’. 
We moeten proberen de groene veldjes en ravotpleintjes te behouden
voor de kinderen. Want buitenspelen hoort bij een kind. Sociaal contact
maak je op het speelveld, waar iedereen gelijk is. Dat is goed voor je
ontwikkeling, want je leert dan enorm veel.” Laat kinderen lekker en veilig buitenspelen.
Dat is goed en gezond. 

De kids Reporters (Tren, Emi en Lieke) waren er ook bij. Tijdens een workshop kregen zij 
vele vragen vanuit andere gemeenten over de meerwaarde van Kids Reporters.



Het Genootschap van Kinderburgemeesters heeft aan alle kinderburgemeesters dezelfde opdracht 
gegeven. Alle tips werden op een lange tafel tentoongesteld op de Landelijke Dag van 
Kinderburgemeesters.

Wat was de opdracht?
Het leukste 2-uur-Buitenspeel-plan in jouw gemeente! Beschrijf het mooiste buitenspeelplan, de 
leukste buitenspeeltip, of maak de beste buitenspeelkaart uit jouw gemeente op een A-4’tje zodat 
we dat ook met andere gemeenten kunnen delen. Je kunt een poster maken, een spelbeschrijving 
op papier zetten, een beweegpot ontwerpen, of een leuke fotocollage maken. Zorg dat het goed 
zichtbaar en leesbaar is. In Harderwijk krijgt iedere gemeente een plek aan een hele lange tafel. Het 
zal een leuke tentoonstelling worden! 

De 4 Buitenspeeltips van Davinya en Lynn:

BUITENSPEELTIPS

1. bouw meer speeltuinen voor
kinderen met een beperking
Het is voor ons belangrijk om kinderen samen
te laten spelen, mét en zonder beperking.

2. Maak meer natuur in Brunssum
waar wij kunnen spelen & bewegen
• Ouders neem jullie kind mee om samen op

straat te spelen.
• Spreek op straat af met ouders uit de buurt. 
• Nodig andere kinderen uit om op straat

te komen spelen.
• Huur speelmateriaal bij de bibliotheek.



3. betrek kinderen vaker als je brunssum mooier wilt maken.
Een speelpark voor mensen van 0 t/m 99 jaar! Alle generaties kunnen tegelijk actief zijn.

4. Plaats in elke wijk van brunssum hinkelpaden
op plekken waar kinderen vaak komen.
• De kindertijden zijn veranderd. Kinderen zitten

tegenwoordig veel vaker binnen dan vroeger. Dat
komt omdat er binnen ook zoveel afleiding is.

• Via je telefoon kom je overal waar je wilt zijn en
heb je contact met wie dan ook. Je hoeft daarvoor
dus niet meer naar buiten.

• Terwijl voor kinderen buiten komen en buiten spelen
natuurlijk hartstikke goed is. Je krijgt dan meer
beweging. En je kunt daar je vriendjes of
vriendinnetjes in het echt zien. En elkaar ECHT
zien, dat is natuurlijk toch een andere manier
van contact dan alleen maar via de telefoon.



DE RAADZAAL: DE PLEK WAAR DE
KINDERGEMEENTERAAD VERGADERT

Een gemeentehuis is een gebouw waarin de ambtenaren van de gemeente, de burgemeester en 
wethouders werken en waar de gemeenteraad vergadert. Meestal wordt er vergadert in de raadzaal. Wat 
is een raadzaal ? Een vergaderzaal is een speciale ruimte (kamer) waar mensen samenkomen om te 
praten, discussiëren of beslissingen te nemen. Er zijn vaak stoelen en tafels en apparatuur (zoals 
projectoren) te vinden om informatie te delen tijdens de vergadering. De kindergemeenteraad vergadert 
ook in de raadzaal. De kindergemeenteraad vergadert over ideeën van en voor kinderen, ze maken 
plannen, ze nodigen iemand uit om wijzer te worden en dienen een plan of onderzoek in bij de 
gemeenteraad (de grote mensen raad).

BELANGRIJKE REGELS TIJDENS 
HET VERGADEREN:
• Onthoud dat je als kindergemeenteraadslid 

opkomt voor de belangen van alle kinderen in 
de gemeente Brunssum. 

• Alles wat besproken wordt is in het kader van 
het verbeteren van het beleid voor de kinderen 
van de gemeente Brunssum.

• We laten elkaar uitpraten.

• We zoeken naar een oplossing als we het niet 
eens zijn met elkaar.

Iemand uitnodigen om wijzer te worden; de 
heer Ger Jansen, coördinator vastgoed, 

verteld over de speeltuinen in Brunssum.



Wat gebeurt er tijdens een vergadering? De voorzitter opent en sluit de vergadering en schorst als er 
bijvoorbeeld pauze is en handhaaft ook de orde. Als een kindergemeenteraadslid iets wil zeggen dan 
steekt hij of zij een hand op. Zodra de voorzitter van de kindergemeenteraad akkoord geeft, drukt het 
kindergemeenteraadslid de knop van de microfoon in en doet zijn of haar verhaal of stelt een vraag. Bij de 
kindergemeenteraad hebben we twee voorzitters; de kinderburgemeester en de locokinderburgemeester. 
Ook wordt er een verslag gemaakt van de vergadering. 

DE KINDERGEMEENTERAAD 
ONDERZOEKT DE TOEKOMST VAN 
BRUNSSUM.

De kindergemeenteraad werkt in groepjes.



Het is dus belangrijk ze te betrekken bij de toekomstplannen van Brunssum. Met de KinderTrendrede 
geven kinderen hun visie op de toekomst. Ze leren hoe dat werkt, dat ‘voordenken’ over de toekomst. De 
KinderTrendrede sluit af met adviezen aan de Burgemeester, de Wethouders en de 
gemeenteraadsleden. Zo krijgt de kindergemeenteraad een rol van betekenis bij toekomstig beleid en 
de plannen voor Brunssum.

Koning Willem-Alexander leest de Troonrede voor op Prinsjesdag op de derde dinsdag in september. Bij 
deze troonrede vertelt de koning wat het kabinet allemaal in het komende jaar gaat doen. 
De kindergemeenteraad heeft een eigen KinderTrendrede gemaakt. Dat is een alternatieve troonrede. 
Door het volgen van toekomstlessen hebben ze meegedacht over het beleid van Brunssum. Ze hebben 
hun gedachten op papier gezet. Alle kindergemeenteraadsleden hebben, net als de koning, de 
kinderTrendrede voorgelezen in de raadzaal aan het college, gemeenteraadsleden, leerkrachten en 
ouders.

KINDEREN ZIJN DE TOEKOMST!

KinderTrendrede een
alternatieve troonrede

voor kinderen.

stap in de
tijdmachine

De presentator tijdens de KinderTrendrede: Freek Posthuma.



Wij zijn dit jaar de kindergemeenteraad van Brunssum. We zijn gekozen door onze klasgenoten om mee 
te denken over onze stad. Over Brunssum van nu en van de toekomst. Dat vinden we gaaf! Brunssum 
wordt door grote mensen geleid. Maar het is belangrijk dat kinderen ook hun mening kunnen geven als 
we naar de toekomst kijken. Dan kunnen we dingen veranderen die ook goed voor ons zijn. Daarvoor 
hebben we onze fantasie nodig. Kinderen zijn super goed in fantaseren! We zijn misschien jong en nog 
niet zo slim als volwassenen, maar wij kunnen wel op hele goede ideeën komen. Kinderen zijn creatief 
en hebben veel energie. Met onze gedachten en tekeningen kunnen wij de toekomst verbeelden. We zijn 
ook niet bang voor problemen en durven meer dan volwassenen. Grote mensen bedenken misschien 
wel mooie dingen voor kinderen, maar ze zijn zelf geen kind meer. Als er bijvoorbeeld nieuwe 
speeltoestellen komen, dan kijken volwassenen naar andere dingen dan kinderen. Veel speeltuinen in 
Brunssum zijn bijvoorbeeld best wel saai. En helemaal niet geschikt voor kinderen in een rolstoel. 
Kinderen willen dat speeltuinen leuk zijn voor iedereen. Ook voor kinderen met een handicap. Dus als je 
kinderen mee laat denken over de toekomst dan krijg je een Brunssum die goed is voor iedereen.

Deel I. De toekomst kan alles wat je maar bedenkt
In de toekomst kunnen heel veel nieuwe dingen. Alles wat je bedenkt kun je maken. We hebben al robots 
die schoonmaken, of helpen bij operaties. Als wij naar de toekomst kijken dan zien we nog veel meer: 
Geprogrammeerd muntgeld dat één euro kan zijn, maar ook dertig. Chips in onze hersenen waarmee we 
kunnen navigeren. VR-brillen waarmee een klein huis groter lijkt. En transparante huizen die alleen jouw 
vrienden met een speciale code kunnen zien. Er is heel veel techniek en met techniek kun je alles. Maar 
als we aan de toekomst denken in Brunssum dan zien wij mensen die plezier hebben met hun vrienden 
en familie. Robots zijn handig, maar mensen zijn beter. We worden lui van robots, en van lui zijn worden 
we ongelukkig. Misschien zijn we in de toekomst allemaal vrijwilliger. Dan kunnen we doen wat we echt
leuk vinden. We weten niet of het in de toekomst nog slechter gaat met het klimaat. We zien daar ook 
veel filmpjes over. En als we die filmpjes zien dan worden wij daar niet blij van. Dus er is werk aan de 
winkel voor een betere toekomst!

IN DE TOEKOMST IS ALLES MOGELIJK

Deel II. Geld voor iedereen
We willen het hebben over geld. Alles wordt steeds duurder. De benzine en de boodschappen. Ook de 
belastingen worden steeds hoger. We vinden het niet erg dat we belasting moeten betalen, maar we 
houden niet genoeg geld over. Geld is een instrument. Je moet het kunnen uitgeven én sparen. Voor heel 
veel mensen maakt geld niet eens gelukkig. Waar je gelukkig van wordt is dat je vrienden hebt en familie, 
eten en drinken, en een huis natuurlijk. Iedereen moet een huis hebben in Brunssum, ook zwervers. 
Sommige kinderen zeggen dat ze veel geld willen, want dan kunnen ze zoveel iPhones kopen als ze 
willen. Maar wat heb je nou aan honderd iPhones? Wie kun je bellen, met welke vrienden kun je 
afspreken? De kans is groot dat je met een berg iPhones alleen maar wordt gebruikt door nepvrienden. 
Want miljonairs hebben wel vrienden, maar geen leuke. Je kunt dus wel miljonair worden, maar het is 
veel belangrijker dat je vrienden en familie hebt met wie je het gezellig hebt. Wij vinden dat iedereen in 
Brunssum genoeg geld moet hebben om te kunnen leven. Niet door het zomaar weg te geven, want 
gratis geld is niet fijn. Het is leuk om ergens voor te werken. Maar dan moeten we wel allemaal genoeg 
verdienen. Wel geloven wij in gratis medicijnen en een Gratis Winkel in Brunssum. Dat is een winkel waar 
mensen met weinig geld spullen kunnen halen. Ook kun je spullen ruilen. En van oude spullen nieuwe 
maken. In ieder geval kun je naar de winkel zonder dat je geld hoeft mee te nemen. Geld moet gewoon 
niet superduur zijn voor arme mensen. Mensen die zijn opgegroeid met weinig geld, hebben vaak ook 
weinig ervaring. En dan kun je ook niet veel werk vinden waarmee je genoeg verdient. In Brunssum 
willen wij dat iedereen ook kan leren op zijn werk. Daarvoor ga je toch ook werken? Om het te leren! En 
de volgende keer kun je zeggen dat je al ervaring hebt. 

IN DE TOEKOMST IS GENOEG GELD EN OVERAL PLEZIER

Voordat de KinderTrendrede werd voorgelezen lieten we eerst een 
trailer zien aan het publiek; een warming-up voor het echte werk!!



Deel III. Gezond leven met een chip
We willen allemaal lang leven. Dan moeten we ook gezond leven. Sigaretten en vapen zijn veel te erg. Ze 
zijn hartstikke verslavend. Ongezond eten is vaak heel lekker, maar daar worden we ook ziek van. In de 
toekomst kunnen wij ongezond blijven eten, want het verandert vanzelf in iets gezonds. Je eet frietjes, en 
bij het eten verandert het in een krop sla. Het smaakt naar McDonalds, maar het is gewoon een appel. 
Dat doen we met een chip in ons hoofd. In de toekomst is Brunssum een land dat bekend is om zijn chips 
en VR-brillen. Maar dat is nog ver weg. Wat kan de gemeente in de tussentijd doen? Verslavende dingen 
verbannen! Geen reclames meer maken over fastfood! En later ook geen reclame op de chip in
ons hoofd.

Deel IV. Plezier is balans tussen buiten, samen zijn én de telefoon
Als wij aan de toekomst van Brunssum denken, dan denken wij het meeste aan plezier. Denkend aan de 
toekomst dan zien we kinderen en ouderen die vaak buiten zijn en leuke dingen doen. Buiten is plezier. 
En plezier is samen zijn, met je vrienden en familie. Dat je elkaar kunt ontmoeten en leuke dingen kunt 
doen. We hebben wel een uitdaging, want we zitten veel op onze telefoon. We kunnen niet zonder. Wij 
vinden dat logisch, want we hebben hem nodig. Je moet kunnen afspreken met je vrienden. Je moet 
kunnen bellen. Ons huiswerk staat online. En als we op vakantie gaan, dan hebben we navigatie nodig. 
En, we wíllen ook helemaal niet zonder telefoon! Want we hebben er ook plezier van. We maken online 
vrienden als we aan het gamenzijn, soms helemaal in Amerika. Dat zijn ook vrienden, ook al zien we ze 
nooit in het echt. Het gaat om balans. We moeten onze telefoon ook kunnen wegleggen. Dat is soms 
moeilijk. Daarom zien wij in de toekomst telefoons met een ingestelde schermtijd, of met batterijen die 
snel leeg raken. Op je telefoon staan in de toekomst niet zoveel apps meer als nu. En als je buiten bent, 
dan kun je dat tegen Siri zeggen en dan weet je iPhone dat je alleen nog maar kunt bellen en appen. 
Jullie hoeven niet bang te zijn dat we ons niet kunnen redden zonder telefoon. Als we in situaties terecht 
komen waarin we bijvoorbeeld geen bereik hebben, of onze batterij is leeg, dan is dat niet fijn. Maar we 
bedenken toch oplossingen. We durven echt nog wel de weg te vragen. En als onze ouders ineens niet 
aan het schoolplein staan, terwijl we dat hebben afgesproken, dan lopen we bijvoorbeeld naar onze opa 
die in de buurt woont. We zouden het liefste even bellen, maar zonder telefoon lukt het ons ook. 



Deel VI. Wij willen in de toekomst échte natuur.
Hoe gaat het met de natuur in Brunssum? Sommige wijken hebben veel bomen, maar in sommige 
straten staat maar één boom in de straat. Er worden bomen gekapt, en dat snappen wij niet. Waarom 
leggen jullie dat niet uit? We maken de natuur kapot. Dat zien we op het NOS-jeugdjournaal. Dan gaat 
het altijd over bosbranden, of natuurvervuiling. Of over de klimaatverandering. We vinden dat echt heel 
vervelend. We willen niet over rampen horen, daar worden we somber van. We willen juist positieve 
verhalen horen. Over mensen die een club in Brunssum hebben opgericht voor de natuur. Of kinderen 
die elke woensdag allemaal activiteiten doen die te maken hebben met afval opruimen. Als we goede 
dingen horen, dan worden we vrolijk en gaan we ook meer ons best doen.

In Brunssum zien we de klimaatverandering ook; onze voetbalvelden zijn kletsnat, sommige velden 
liggen vol met modder. En onze speeltuinen zijn in de zomer vaak te heet. Brunssum is best groen, maar 
toch vinden we dat er te weinig natuur is en dat we veel te weinig in contact zijn met de natuur. Wij 
houden van de natuur. Vooral als we erin kunnen spelen. Zoals het blotevoetenpark. Je kunt met je 
voeten in het water en in een doolhof lopen van planten. Dat is leuk! We willen veel meer natuur in 
Brunssum waar we in kunnen spelen. Er is genoeg ruimte, kijk maar naar het park achter het 
gemeentehuis. Daar is nog veel plek voor leuke activiteiten in de natuur. Wij denken dat het ook goed 
zou zijn als we ons meer zouden verplaatsen in de natuur. Want dan zie je pas echt wat die meemaakt 
en wat die voelt. Als je bijvoorbeeld vanuit het gezicht van de mier kijkt die wordt platgestampt, dan is 
het alsof een reus jou zomaar doodmaakt. Wij als kinderen kunnen ons dat goed voorstellen. Hoe 
verdrietig dat is voor de mier. Die is hartstikke nuttig en heeft helemaal niks gedaan! Dus het lijkt ons 
goed als iedereen leert om zich te verplaatsen in de natuur. Dat kan heel goed, met VR brillen 
bijvoorbeeld. 

Ook willen we meer natuurlessen op school. Want we leren veel te weinig op school over de natuur. We 
willen plantjes kweken op de daken van de scholen, zodat we er veel mee bezig zijn en veel van kunnen 
leren. We willen aardbeien en groente op het dak van de school. En als de aardbeien rijp zijn, dan eten 
we ze lekker op.

We moeten de natuur dus veel aandacht blijven geven. Want de natuur, die moeten we houden. Straks 
is er helemaal niks meer over en moeten we het voortaan doen met natuur van plastic planten en plastic 
gras. Of met natuur die je alleen nog kunt zien via een VR bril. VR is goed als fantasie, maar het is niet de 
echte wereld. Het is nep. Wij willen geen nepnatuur.

Tot slot
De toekomst bestaat nog niet. Toch moeten we daarover nadenken. Hoe willen we in de toekomst leven? 
Hoe ziet Brunssum eruit over vijftig of honderd jaar? Het is belangrijk om daarover na te denken. De 
toekomst vraagt van ons dat we nú met elkaar goede keuzes maken. Volwassenen én kinderen. Met deze 
KinderTrendrede vertellen we ons toekomstverhaal. We willen het samen doen, de toekomst maken. 
Kinderen en volwassenen, met elkaar. Doe je mee?

Deel V. Houd plastic, maar maak het van planten
Wij zien veel plastic afval in Brunssum. In de vijver ligt allemaal troep en dat is heel slecht voor die arme 
eenden. Plastic is slecht voor onze gezondheid en voor de gezondheid van dieren. Maar toch vinden wij 
dat plastic moet blijven. Het is irritant als alles van papier wordt. Een papieren rietje? Dat is vies! Papier 
gaat ook minder lang mee dan plastic, dus als alles papier wordt moet je veel meer maken en 
weggooien. Wij zien in de toekomst een ander soort plastic, gemaakt van planten. Een plastic rietje dat 
na tien minuten oplost in je glas. Waar voeding en vitaminen in zitten. Het plantaardige plastic mag 
gerust in de zee terecht komen, want het is voer voor alle dieren in de zee. En plastic gemaakt van 
planten hoeft ook niet meer als afval in de fik gestoken te worden. Het wordt vanzelf gerecycled, want 
het is voeding voor ons en de dieren.

IN DE TOEKOMST IS BRUNSSUM GROEN EN SCHOON



ONZE ADVIEZEN AAN DE BURGEMEESTER
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Bouw meer speeltuinen voor
kinderen met een beperking.

Open een Gratis Winkel en
geef gratis medicijnen aan
mensen met weinig geld.

Leer iedereen zich te
verplaatsen in de natuur.

Help ons balans te krijgen met
de telefoon. Met schermtijden
en minder apps.

Maak meer natuur in Brunssum
waar wij kunnen spelen en
bewegen.

Leer iedereen geld uit te
geven én te sparen.

Er is te veel afval in Brunssum.
Plaats overal meer prullenbakken.

Maak Brunssum kleurrijker.

Stop met reclames in Brunssum
over vapes en ongezond eten.

Betrek kinderen vaker als je
Brunssum mooier wilt maken.

10 adviezen

De kindergemeenteraad heeft op basis van de KinderTrenderede 10 adviezen meegegeven aan de 
burgemeester. Als je aan alle adviezen evenveel aandacht wilt besteden zijn het er teveel voor één 
ambtsjaar. Toch bieden we de adviezen aan omdat ze er toe doen volgens de kinderen!

De kindergemeenteraad heeft 1 advies die voor hen belangrijk is uitgekozen om nader te onderzoeken. 
Tijdens de vergaderingen zijn ze aan de slag gegaan met:
Advies 1: Bouw meer speeltuinen voor kinderen met een beperking. 



De kindergemeenteraad van Brunssum is aan de weg aan het 
timmeren. Niet alleen hun stem klinkt, ook beginnen zij invloed te 

krijgen in de toekomst van Brunssum; verschillende adviezen worden 
opgepakt door het bestuur en ook gaan scholen betrokken worden om 
de tien adviezen verder uit te werken. Wij vinden het heel tof dat wij met 
de KinderTrendrede een bijdrage mochten leveren aan de stem van de 

kinderen van Brunssum. 

Tijdens de toekomstlessen leerden de kinderen voor te denken. Op 
school leren kinderen over vroeger en over nu, maar nog niet over de 
toekomst. Dat is jammer, want juist deze skill komt bij kinderen van 
nature. Zij zien geen obstakels en durven vrij en voluit te dromen. In 
deze complexe tijd is die vrije verbeeldingskracht van onschatbare 

waarde. De thema’s die in de toekomstlessen boven kwamen drijven 
sloten naadloos aan op de actualiteit. De kinderen voelden heel goed 
aan wat er speelt en verbeeldden dat in mooie teksten en tekeningen. 
Het enthousiasme en de inzet van de kindergemeenteraad tijdens de 

workshop was groot. Het vergt zowel spreek- als luistervermogen van de 
kinderen om hun toekomstvisie te formuleren en verbeelden. Ook hier 

lieten de kinderen zien dat ze groter zijn dan we misschien wel denken. 
De input voor de KinderTrendrede was rijk en met doorvragen kwamen 

we steeds voorbij de oppervlakte. 

Het is elke keer weer een feest als de KinderTrendrede wordt 
aangeboden aan bestuur en gemeenteraad; met het in ontvangst 

nemen wordt de stem van de kinderen officieel. We zien in sommige 
gemeenten dat het  soms nog een lastige stap kan zijn om over te gaan 
tot actie. Brunssum laat er geen gras over groeien en is meteen aan de 

slag gegaan met advies 1. Applaus voor jullie!

Namens team KinderTrendrede 
Stefanie Vermeulen en Zina Burgers



BOUW MEER SPEELTUINEN
VOOR KINDEREN MET EEN BEPERKING. 
De kindergemeenteraad heeft uit 10 adviezen van de KinderTrendrede
1 advies gekozen om nader te onderzoeken:

Advies 1: Bouw meer speeltuinen voor kinderen met een beperking.

Lucas is een lief en vrolijk jongetje 
van 8 jaar. Hij heeft de chronische 
bindweefselziekte Ehlers-Danlos 
Syndroom (EDS), waardoor hij 
helaas niet lang kan staan en niet 
ver kan lopen. Daarom maakt 
Lucas gebruik van een rolstoel met 
elektrische ondersteuning. Lucas 
heeft de kindergemeenteraad zijn 
ervaringen verteld als het gaat om 
spelen met een beperking.

WIST JE
DAT !?

www.4lucas.nl



In de vergadering van 27 maart besprak de kindergemeenteraad het advies uit de Trendrede over meer 
speeltuinen voor kinderen met beperkingen.

In deze vergadering bekeek de raad wat de gemeente kan bieden en welke ideeën er zijn om de 
speeltuinen straks ook echt mogelijk te maken.

Als eerste kwam Ger Jansen aan het woord. Ger werkt bij de gemeente en weet alles van de speeltuinen. 
Hij legde uit dat er plannen zijn om in 2026, bij de 70e verjaardag van de speeltuin in Treebeek, een 
nieuwe speeltuin aan te leggen voor kinderen met een beperking. Die moet komen tussen de huidige 
speeltuin en de sporthal.

Op vragen van de kindergemeenteraad legde Ger uit dat het voorlopig om een proef gaat. Slaagt de 
proef, dan volgt er mogelijk een uitbreiding met meer speeltuinen in de toekomst. De proef-speeltuin in 
Treebeek krijgt minstens 10 toestellen. Het budget is nog niet bekend.

Daarna ging de kindergemeenteraad zoeken (op de telefoon of de tablet) wat voor toestellen er in zo’n 
speeltuin zouden moeten komen. Een andere vraag was: welke speeltuinen zijn er in Brunssum en 
kunnen ze ook gebruikt worden door kinderen met een beperking (antwoord: nee, helaas). En een hele 
belangrijke vraag: wat is er nodig voor een speeltuin waar kinderen met elkaar kunnen spelen, zowel met 
als zonder beperking?

Het idee ontstond om een samenspeeldag te organiseren voor beide groepen kinderen en zo te 
ontdekken wat nodig is. Deze samenspeeldagen vonden plaats in juni.

In de vergadering van 24 april keerde de kindergemeenteraad terug naar het onderwerp. Uitgenodigd 
was Chantal Bos van Iedereen Kan Sporten. Zij hield een presentatie over kinderen met een beperking. 
Ook had Chantal een adviseur meegenomen, Lucas. Lucas heeft EDS, kan niet lang of ver lopen en zit 
daarom in een elektrische rolstoel. Hij gaf de kindergemeenteraad een aantal adviezen, waaronder:

• zorg dat in een speeltuin een rusthuisje komt, zodat kinderen even kunnen bijkomen van teveel 
prikkels.

• zet twee identieke speeltoestellen naast elkaar: eentje voor kinderen zonder beperkingen, eentje voor 
kinderen met beperkingen.

• pas bestaande speeltoestellen aan kinderen met een beperking aan door slimmer te ontwerpen of 
door ze aan te vullen met nieuwe mogelijkheden.

• maak hellingen, glijbanen en kabelbanen ook geschikt voor rolstoelen.
• maak basketballen toegankelijker door te werken met lichtere ballen en een verstelbaar net.

Uit het gesprek tussen Lucas en de kindergemeenteraad kwam nog een obstakel naar voren: elkaar 
durven leren kennen. Aan beide kanten – kinderen met en zonder beperkingen – leeft dit: allebei vinden 
ze het spannend om zomaar op elkaar af te stappen of zich te mengen in een spel.

Daarna stond de vergadering in het teken van het bedenken van spelvormen waarbij een beperking 
aanwezig is, maar waar geen toestel voor nodig is; een estafettespel en een mikspel. De opdracht aan de 
kindergemeenteraad was: pas de spellen zodanig aan dat Lucas mee kan doen.



Chantal Bos, regioconsulente Iedereen Kan Sporten

Iedereen Kan Sporten (IKS) Zuid-Limburg werd gevraagd 
om de kindergemeenteraad iets te vertellen over sport- en 
bewegen met een beperking en inclusieve/aangepaste 
speeltuinen. Sport en bewegen is iets voor iedereen; het is 
niet alleen leuk om te doen, maar het is ook goed voor je 
gezondheid, je zelfvertrouwen en sociale contacten. Voor 
iemand met een beperking is het meestal nog niet 
vanzelfsprekend om dichtbij passend sport- en 
beweegaanbod te vinden. Hoe mooi is het dan dat de 
kindergemeenteraad ook deze kinderen een kans wil 
bieden om samen te spelen. 

Op woensdag 24 april heeft IKS een presentatie gegeven 
in de kindergemeenteraadsvergadering. Waar hebben we 
met elkaar over gesproken? Bijvoorbeeld, waar moet je 
rekening mee houden in de omgang met deze doelgroep, 
wat voor mogelijkheden zijn er om samen te spelen en 
wat voor materialen kunnen er gebruikt worden. IKS had 
Lucas meegenomen, een jongen in een elektrische 
rolstoel, die zelf heeft verteld, wat hij ervaart en wat hij 
nodig heeft om samen te spelen. Mooi om te zien dat de 
kindergemeenteraad heel erg geïnteresseerd was en 
goede vragen stelden!

Het idee om buitenspeelmiddagen te organiseren ontstond tijdens de vergadering. Er zijn 5 
buitenspeelmiddagen gepland in mei, juni en juli in samenwerking met de sportafdeling van de 
gemeente Brunssum en met RiskCare. Ook Lucas is hier weer bij! 
Hopelijk kunnen we zo echt ervaren wat het betekent om inclusief samen te spelen en dat het helemaal 
niet zo moeilijk of raar is, om samen te spelen. 

Wil je meer weten over aangepast sporten? Iedereen Kan Sporten Zuid Limburg is het aanspreekpunt 
voor verenigingen, onderwijsinstellingen, en organisaties over alles op het gebied van aangepast sporten. 
Ook met individuele vragen met betrekking tot sport- en beweeg activiteiten voor mensen met een 
beperking kunnen jullie bij mij, Chantal Bos, terecht.

Inclusie = ervoor zorgen dat groepen mensen die achtergesteld zijn,
toch mee worden genomen en worden betrokken in de samenleving. WIST JE

DAT !?



De kindergemeenteraad heeft als ambitie om meer speelplekken te creëren voor kinderen met een 
beperking. Om de kindergemeenteraad meer inzicht te geven in het eventueel realiseren van deze 
ambitie zijn collega’s Melissa en Sid aan de slag gegaan met deze kindergemeenteraad. 

In een eerste brainstormsessie kwamen we tot de conclusie dat er in principe niet persé nieuwe plekken 
moeten komen, maar dat de bestaande speelplekken of activiteiten veel meer toegankelijk moeten zijn 
voor kinderen met een beperking. 

Vanuit het sportakkoord is er een ambitie om buitenspelen weer terug te laten komen in het straatbeeld. 
Hoe mooi is het dan om bij deze bestaande activiteiten kinderen met een beperking te laten aansluiten. 
Samen met de kindergemeenteraad hebben we dit aangepakt door bestaande spellen om te toveren tot 
spellen die toegankelijk zijn voor kinderen met een beperking. Het mooie van deze sessie was dat er 
gelijk iemand van de doelgroep aanwezig was, zodat we meteen  konden testen.

De kindergemeenteraad heeft ontzettend veel geleerd en kan een spelvorm gemakkelijk aanpassen 
wanneer een kind met een beperking mee wil doen.

Wat wij als beleidsmedewerkers mooi en leerzaam vinden is dat een kind met beperking precies 
hetzelfde denkt als de kinderen zonder beperking; beiden zijn bijvoorbeeld afwachtend ten opzichte van 
elkaar, vinden het spannend om op elkaar af te stappen terwijl ze vaak dezelfde interesses delen. 
Laten we hopen dat we bij nieuwe activiteiten of speelplekken de link blijven leggen naar deze 
doelgroep, zodat ze vaker kunnen samenspelen!!

De kindergemeenteraad in samenwerking met:

Sid Plum
Beleidsmedewerker Sport,

bewegen & volksgezondheid

Melissa Winthaegen
medewerker Sport & bewegen



Estafettespel. Samenspelen met én zonder beperking.

Overleg over spelaanpassingen
zodat Lucas mee kan doen.

“Het maakt niets uit als iemand een beperking heeft.

Dat ze gewoon kunnen meedoen,

maar dan moet er wel iemand zijn die hen kan helpen.”

- Jorden
“We hebben veel gehad

aan de adviezen van Lucas.”

- Donny

“ Samen spelen met iemand met een

beperking is net zo leuk. ”

- Djayden



Lucas geeft aan wat hij nodig heeft als het gaat om samenspelen.

Ook zonder speeltoestellen of een speeltuin
kan je samen heel veel spellen doen.

“Als je een spelletje heel makkelijk

aanpast dan kunnen kinderen met een

beperking dat ook mee spelen.”

- Davinya

“Het is heel belangrijk om iemand

met een beperking eerst fatsoenlijk

te leren kennen voordat je

met hem of haar gaat spelen.”

- Lynn

“Ik heb geleerd om aanpassingen

te maken voor kinderen met een beperking.”

- Jacey

“Kinderen met een beperking

kunnen bijna alles

wat wij ook kunnen.”

- Aaron

“ Dat we oplossingen kunnen

bedenken voor kinderen die

in een rolstoel zitten

om te kunnen spelen. ”

- Youri
“Dat we vaker rekening moeten houden

dat mensen met een beperking

niet alles kunnen doen.”

- Keziah-Lynn

We moeten de natuur dus veel aandacht blijven geven. Want de natuur, die moeten we houden. Straks 
is er helemaal niks meer over en moeten we het voortaan doen met natuur van plastic planten en plastic 
gras. Of met natuur die je alleen nog kunt zien via een VR bril. VR is goed als fantasie, maar het is niet de 
echte wereld. Het is nep. Wij willen geen nepnatuur.

Tot slot
De toekomst bestaat nog niet. Toch moeten we daarover nadenken. Hoe willen we in de toekomst leven? 
Hoe ziet Brunssum eruit over vijftig of honderd jaar? Het is belangrijk om daarover na te denken. De 
toekomst vraagt van ons dat we nú met elkaar goede keuzes maken. Volwassenen én kinderen. Met deze 
KinderTrendrede vertellen we ons toekomstverhaal. We willen het samen doen, de toekomst maken. 
Kinderen en volwassenen, met elkaar. Doe je mee?



De kindergemeenteraad heeft zelf een uitnodiging gemaakt en verspreid via social media.



RiskCare verzorgt samen met de gemeente de samenbuitenspeeldagen.
Waar kinderen met en zonder beperking samen kunnen spelen!



HINKELPADEN
Nieuw in Brunssum voor onze 
kleinste Brunssumers: het 
OnsBrunssum Hinkelpad!

Sinds eind 2023 kun je ze in Brunssum 
spotten: de OnsBrunssum Hinkelpaden! 
Verspreid door de vijf wijken, van 
Brunssum. Hierbij is ook de 
Kindergemeenteraad betrokken en is het 
eerste OnsBrunssum hinkelpad in 
november 2023 geopend door 
Kinderburgemeester Danvinya!

Noord Winkelcentrum naast Bakkerij Hagedoorn
Oost Speeltuin Schutterstraat
Zuid Speeltuin Langeberglaan
West Naast terras Emma Nova
Centrum Naast oude Raadhuis bij de speeltuin

Dit zijn de plekken waar je
nu al terecht kunt:

Speciale uitvoering van een leuk en leerzaam ontwerp
Het hinkelpad is bedacht voor en door Pluk 
Peuteropvang. Bij Pluk Peuteropvang staat het 
spelenderwijs ontdekken van taal, gezond eten, 
rekenen, sociale vaardigheden en beweging centraal. 
Dit alles is verwerkt in het ‘Pluk Hinkelpad’. Dit klonk 
OnsBrunssum als muziek in de oren voor álle jongste 
Brunssumers. Op basis van het bestaande Pluk 
Hinkelpad werd dus een nieuwe variant bedacht, 
namelijk: het OnsBrunssum Hinkelpad. In het ontwerp 
vind je verschillende elementen terug, zoals de iconen 
voor gezond eten en bewegen en natuurlijk de 
herkenbare contour van Brunssum. Ook de kleuren zijn 
duidelijk te herkennen vanuit de huisstijl van 
OnsBrunssum. 

Davinya opende samen met wethouder
Vérénice Hermans het eerste hinkelpad

bij Peuterspeelzaal Pluk.

De Kindergemeenteraad
in samenwerking met
Annabelle van Hout

CityBranding



Buitenspelen is heerlijk!
Waarom eigenlijk een hinkelpad? OnsBrunssum wil kinderen van jongs af 
aan een positieve ervaring meegeven aan hun thuisbasis. En zowel Pluk 
Kinderopvang als OnsBrunssum vindt het belangrijk dat er veel en met 
plezier wordt buiten gespeeld. Het idee achter het hinkelpad is simpel 
maar krachtig. Gewoon hinkelen en samen spelen en leren, dat is de 
achterliggende gedachte. Door de hinkelpaden op diverse plekken in de 
stad te plaatsen, worden kinderen van Brunssum zonder nadenken tot 
spelen aangezet. Ze lopen er namelijk heel spontaan tegenaan. En dit is 
precies wat de Kindergemeenteraad óók wil bereiken, buitenspelen is 
super belangrijk! Dus 1 + 1 werd samen 2.

5 nieuwe plekken, gekozen door de Kindergemeenteraad
In 2024 heeft de Kindergemeenteraad haar zinnen daarom gezet 
op 5 níeuwe OnsBrunssum hinkelpaden, zo hebben we er straks in 
totaal 10! Samen gingen ze aan de slag om te kijken op welke 
plekken het hinkelpad het beste past en waar er het meeste 
gebruik van wordt gemaakt. Door deze plekken te presenteren aan 
elkaar en erna samen keuzes te maken, hebben we 5 hele goede 
nieuwe plekken gevonden. De OnsBrunssum hinkelpaden zullen 
later dit jaar op deze nieuwe plekken worden geplaatst.

Djayden heeft foto’s
gemaakt van verschillende

opties en presenteert
deze aan de

kindergemeenteraad.

De kindergemeenteraad
heeft 5 plekken gekozen!

De kindergemeenteraadsleden maken ieder een keuze
nadat de verschillende opties zijn gepresenteerd door

Jorden, Djayden, Lynn, Davinya en Youri.
Dit zijn de plekken die 
de kindergemeenteraad 

hee� uitgekozen.

West
Basketbalveld Treebeek

Centrum
Beatrixstraat

Voor de Trampoline school

Centrum
Victoria – Op het plein

bij terras Voncken

Noord
Gasperistraat – Voor de Titus 

Brandsma school

Zuid
bij Basisschool Langeberg



DE KINDERGEMEENTERAAD
GEEFT ADVIES!
De kindergemeenteraad bedenkt niet alleen 
eigen plannen. Soms wordt de kinderge-
meenteraad ook uitgenodigd om mee te 
denken over andermans plannen. En om daar-
over advies te geven.

Dat gebeurde in het afgelopen jaar met 
plannen van de gemeente voor een eigen 
museum. Brunssum wil namelijk in het 
Schutterspark een museum bouwen, in een 
bestaand pompgebouw. Dit museum laat 
belangrijke hoofdstukken uit de geschiedenis 
van Brunssum zien. Een voorbeeld van zo’n 
hoofdstuk is de Joodse onderduik, toen 
Brunssumse gezinnen zich met grote moed 
verzetten tegen de Holocaust door honderden 
Joodse kinderen in hun eigen huizen te laten 
onderduiken.

Het advies
De gemeente heeft voor het museum een 
ontwerper ingehuurd. Maarten Meevis. Voordat 
het museum gebouwd gaat worden, heeft hij 
bedacht hoe zo’n museum eruit kan zien, zowel 
van de buitenkant als aan de binnenkant. Maar 
hij wil ook graag van de kindergemeenteraad 
horen hoe hij de verschillende onderwerpen in 
het museum zo kan presenteren dat ze een 
echte beleving worden voor bezoekers, en 
vooral ook voor de jongste bezoekers.

Voordat de kindergemeenteraad met Maarten mocht meedenken, vertelde de burgemeester over de 
bijzondere geschiedenis van het pompgebouw waar straks het museum moet komen. Het pompgebouw 
speelde een belangrijke rol in de Tweede Wereldoorlog. Op deze plek verstopte een dappere Brunssumse 
familie – de familie Broers – 21 Joodse kinderen onder de ogen van de Nazi’s die de pompgebouwen 
bewaakten. De burgemeester vertelde dat de familie Broers voor een afschuwelijke keuze stond: de Joodse 
kinderen weigeren en ze daarmee een zekere dood insturen. Of de kinderen in het eigen huis verbergen 
en daarmee het risico lopen dat ze zelf de gevangenis in gingen – of erger.

Pompgebouw 4

De Kindergemeenteraad
in samenwerking met

Maarten Meevis
Ontwerper



De opdracht van Maarten aan de kindergemeenteraad was: kom met ideeën hoe we dit verhaal in het 
museum kunnen vertellen, en wel op zo’n manier dat het echt gaat leven voor de bezoekers. De kinderraad 
kwam met diverse ideeën, waaronder het idee om de stemmen te laten horen van kinderen uit 
(hedendaagse) oorlogen. Dat kan door het tonen van foto’s van de kinderen, samen met audiofragmenten 
waarin ze voorlezen uit hun dagboek.

En nu?
Nadat Maarten de kindergemeenteraad had gevraagd, ging hij in april 2024 met zijn plannen naar de 
gemeenteraad. Daarna komt nog meer onderzoek naar het museum, want het is natuurlijk een heel duur 
plan. In april 2025 komt het totale plan in de gemeenteraad. Gaat de gemeenteraad akkoord, dan begint 
de verbouwing en is het museum klaar in 2026 of 2027.

Zo zie je maar dat de kindergemeenteraad voor sommige projecten een lange adem nodig heeft, maar 
zeker iets kan betekenen in de voorbereiding daarvan.

een voorbeeld van 3 cilinders in het museum.

De kindergemeenteraad
in samenwerking met
Judith Lankes
Consulent Cultuur 
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De gemeente zegt ‘dankjewel’ voor jullie bijdragen aan de ideeën voor de cilinders in het pompgebouw.
De kindergemeenteraad had kinderen uitgenodigd om mee te denken!

Djayden • Jorden • Lynn • Youri • Davinya • Aaron • Donny • Leera • Keziah-Lynn • Jacey • Annelise • Tren • Emi 
Jareth • Sacha • Puk • Luna • Dune • Sven • Jimmy • Disja • Elena • Jolie • Nigel • Lina • Sherlyjenna • Lucas

DAnkjewel!



Er iedere maand een kindergemeenteraadslid werd voorgesteld
in de Hallo Brunssum van oktober 2023 t/m juni 2024?

De gemeente Brunssum een stuk heeft mogen 
schrijven samen met het Genootschap van 
Kinderburgemeesters. Dat verhaal staat in de 
kindvriendelijke inspiratieboek en het gaat over de 
kans die kinderen krijgen om te participeren in de 
gemeente.

• Het kindvriendelijke inspiratieboek: een uitgebreide 
gids voor ouders, verzorgers en professionals 
binnen de gemeente. Het biedt ondersteuning bij 
de opvoeding en ontwikkeling van kinderen. Het 
biedt praktische tips, inzichtelijke kennis en 
inspirerende verhalen die bijdragen aan een 
bewuster, duurzamer, gezonder en natuurlijk leven 
voor kinderen. Voor dit boek heeft de gemeente 
Brunssum samen met het Landelijk Genootschap 
voor van kinderburgemeesters een inspirerend 
verhaal geschreven. Meer informatie: 
www.kindvriendelijk.nu

veel filmpjes staan op www.dekidsreporters.nl
(sommige filmpjes in samenwerking met Upendi.)



de brugklassen van het Emma College in de raadzaal 
van Brunssum in samenwerking met ProDemos een 

workshop volgde? De leerlingen vormden een 
gemeenteraad en moesten een aantal besluiten 

nemen. Om het eens te worden hadden de leerlingen 
verschillende politieke partijen opgericht en gingen ze 
met elkaar in debat. Daarnaast konden de leerlingen 

ook vragen stellen aan gemeenteraadsleden van 
Brunssum. Bedankt voor jullie medewerking: Tim 

Theunissen, Vera Braam, Giovanna Di Palma, Servie 
L’Espoir, Frank Joosten, Stefanie Offermans en Haico 

Offermans.

De Kindergemeenteraad en de kinderburgemeester elk jaar 
geïnstalleerd worden en hun belofte doen. Maar wat is een 

installatie? En wat betekent een belofte doen?
De Kidsreporters vroegen het aan griffier Peter Peeters. 

filmpjes staan over de kindergemeenteraad op
www.kinderburgemeesters.nl maar ook informatie voor 

als je meer wilt weten over kinderburgemeesters. 



DE KINDERGEMEENTERAAD GEEFT
TIPS AAN KINDEREN DIE OOK
KINDERGEMEENTERAADSLID WILLEN
WORDEN!
In september 2024 zijn er voor groep 7 verkiezingen gepland. Je hoort op school hoe je je 
verkiesbaar kunt stellen. 

Wat moet je weten als je je verkiesbaar stelt?
• Je bent in groep 7 en groep 8 kindergemeenteraadslid. Niet 1 jaar maar 2 jaar!
• Je hebt toestemming van je ouders nodig.
• De vergaderingen zijn een keer per maand op een vaste middag, op woensdag van 15:00 tot 

17:00, op het gemeentehuis. 

Goed nadenken voordat je de keuze maakt of je je wel of niet verkiesbaar stelt. Je bent ten slotte 
de KINDERAMBASSADEUR van je school.

We hebben de eerste kindergemeenteraad vragen gesteld over het afgelopen jaar. Hier vind je 
hun antwoorden:

Donny  Blijf altijd denken en luisteren naar elkaar, over voordelen en nadelen.

Lynn  Als je een idee hebt over wat dan ook, over wat ons Brunssum mooier en nog beter  
  kan maken, hou je dan niet in maar vertel dit dan gewoon. 

Leera  Durf je mening te delen ondanks alle zenuwen die je in het begin zal hebben.

Davinya Neem een schrift en een pen mee iedere vergadering, het is fijn als je niet druk   
  bent en leer vooral te luisteren naar de ander.

Jacey  Dat ze zichzelf mogen zijn en dat alle antwoorden goed zijn.

Youri  Goed luisteren naar elkaar.

Jorden  Serieus zijn, samen werken en goed luisteren.

Djayden Doe altijd goed mee tijdens de lessen. 

IN SEPTEMBER BEGINT DE TWEEDE KINDERGEMEENTERAAD
VAN BRUNSSUM. WAT ZOU JE ALS TIPS WILLEN MEEGEVEN

AAN DEZE KINDERGEMEENTERAAD? 

Bekijk hier
 de

wervingsvid
eo over h

et

gemeenteraad
slid



Donny  Dat er elke keer iets nieuws is. Elke keer nieuwe ideeën over de toekomst van   
  Brunssum.

Lynn  Veel leuke dingen besproken en leerzame tripjes gehad. En dat het een geweldige  
  ervaring is.  

Youri  Leuk gezellig en interessant.

Jorden  Heel interessant en leerzaam heel leuk ook.

Djayden Dat ik als kindergemeenteraadslid veel heb geleerd. Dat ik anders ben gaan   
  denken over bijvoorbeeld het spelen met iemand die een handicap heeft. 

Leera  Dat het heel leuk en heel spannend was allemaal en ik heel veel geleerd heb.

Davinya Veel vergaderen en ik heb er veel van geleerd.

Jacey  Ik heb heel veel geleerd! En ik ben super blij dat ik uitgekozen ben en mee mocht  
  doen.

ALS JE HET JAAR ALS KINDERGEMEENTERAADSLID MAG
BESCHRIJVEN WAT ZOU JE ER DAN OVER WILLEN VERTELLEN?

Donny  Ja, er komen meer activiteiten in Brunssum. En ik voel mij gehoord als ik met   
  ideeën kom vooral over de natuur.

Lynn  Ja, omdat ik veel ideeën heb ingebracht. En ik heb een mooi stuk van de    
  KinderTrendrede mogen voorlezen. 

Youri  Ja de speelplekken voor kinderen zijn gekomen na onze raadsvergaderingen.

Jorden  Ja voor het stemmen en meedenken aan de speeltuin voor de kinderen met een  
  beperking.

Djayden Ik denk het wel ja. En vooral omdat iedereen zijn eigen mening heeft. 

Leera  Ja, de gehandicapte speeltuin in Treebeek waar nu aan gewerkt word.

Davinya Ja vooral toen we met de hinkelpaden begonnen. Omdat we Brunssum hiermee  
  leuker hebben gemaakt, de kinderen van Brunssum iets gegeven hebben en wij de  
  plekken hebben mogen aanwijzen.

Jacey  Er werd goed naar mijn ideeën geluisterd, nu hopen dat de ideeën ook nog komen  
  in Brunssum.

HEB JE HET GEVOEL DAT JE WAARDEVOL HEBT KUNNEN ZIJN
VOOR JE EIGEN GEMEENTE, DAT JE MENING BELANGRIJK IS

GEWEEST VOOR DE GEMEENTE?



TOT
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JAAR!





PASCAL MOORSPETER GOMMANS

EEN UITGAVE VAN


